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SVERIGES OBEROENDE
BRYGGERIER

MEDLEMSUNDERSÖKNING 2023



METOD

• Undersökningen genomfördes under november 2023 

• Det externa undersökningsföretaget Insight Distillery ansvarade för formulär och programmering

• Undersökningen tog ca 15 minuter i snitt

• 111 bryggerier svarande



BAKGRUNDSFRÅGOR

Eget fysiskt bryggeri

Både eget fysiskt bryggeri och brygger hos andra 4%

96%

Har ert bryggeri en egen fysisk produktionsenhet eller 
brygger ni primärt öl hos andra bryggerier?

BAS: 111 medlemsföretag

Eget bryggeri

Endast ett ölvarumärke

Vi har flera ölvarumärken 24%

76%

Har ni ett eller flera ölvarumärken i 
samma företag?

BAS: 111 medlemsföretag

Ett eller flera varumärken

Tap room i bryggeriet
Läsktillverkning

Destilleri
Egen eller delägd bryggeripub

Egna eller delägda pub/krog/restaurang (ej bryggeripub)
Ölimport

Mjöderi
Cideri
Vineri

Nej, inget ovan 25%

2%

2%

5%

5%

13%

17%

18%

32%

33%

Har ni någon av följande sidoverksamheter? 
BAS: 111 medlemsföretag

Sidoverksamheter



FÖRPACKAD VOLYM & OMSÄTTNING - 2022

• Majoriteten (79%) av de som svarat 
producerade mindre än 1000 hl under 
2022

• 28% omsatte mindre än en halv miljon kr

• Hälften (51%) av de som svarat omsatte 
mellan en halv miljon och 5 miljoner kr på 
bryggeridelen.

• Ett av fem medlemsföretag (21%) omsatte 
mer än 5 miljoner kr på bryggeridelen.

Vi börjar med år 2022 och hur mycket öl 
som förpackades 2022. 

BAS: 111 medlemsföretag

Förpackad volym - 2022

0 - 99 hl (0 – 9 999 liter)
100 - 399 hl (10 000 – 39 999 liter)

400 - 699 hl (40 000 – 69 999 liter)
700 - 999 hl (70 000 – 99 999 liter)

1 000 – 1 999 hl (100 000 – 199 999 liter)
2 000 – 2 999 hl (200 000 – 299 999 liter)
3 000 – 3 999 hl (300 000 – 399 999 liter)
4 000 – 4 999 hl (400 000 – 499 999 liter)
5 000 – 5 999 hl (500 000 – 599 999 liter)
6 000 – 6 999 hl (600 000 – 699 999 liter)

7 000 – 7 999 hl (700 000 – 799 999 liter)
8 000 – 8 999 hl (800 000 – 899 999 liter)

10 000 – 19 999 hl (1 000 000 – 1 999 999 liter) 3%
1%
0%
1%
1%
0%
3%
1%

11%
7%
8%

32%
32%

Ungefär hur mycket, i kronor, omsatte ert 
bryggeri under 2022?

BAS: 111 medlemsföretag

Omsättning bryggeridelen - 2022

0 – 49 999 kr

50 000 – 99 999 kr

100 000 – 199 999 kr
200 000 – 299 999 kr

300 000 – 399 999 kr

400 000 – 499 999 kr

500 000 – 999 000 kr

1 000 000 – 1 999 999 kr
2 000 000 – 2 999 999 kr

3 000 000 – 3 999 999 kr

4 000 000 – 4 999 999 kr

5 000 000 – 9 999 999 kr

10 000 000 – 19 999 999 kr
20 000 000 – 29 999 999 kr

30 000 000 – 39 999 999 kr

40 000 000 – 49 999 999 kr

60 000 000 – 69 999 999 kr 2%

2%

1%
1%

3%

12%
5%

10%

5%
15%

16%

6%
1%

9%

3%
4%

5%

79%

16%

6%

28%

51%

21%



FÖRPACKAD VOLYM & OMSÄTTNING - 2023

Ungefär hur många liter öl kommer ni 
förpacka under 2023?

BAS: 111 medlemsföretag

Förpackad volym - 2023

0 - 99 hl (0 – 9 999 liter)
100 - 399 hl (10 000 – 39 999 liter)

400 - 699 hl (40 000 – 69 999 liter)
700 - 999 hl (70 000 – 99 999 liter)

1 000 – 1 999 hl (100 000 – 199 999 liter)
2 000 – 2 999 hl (200 000 – 299 999 liter)

3 000 – 3 999 hl (300 000 – 399 999 liter)
4 000 – 4 999 hl (400 000 – 499 999 liter)
5 000 – 5 999 hl (500 000 – 599 999 liter)
6 000 – 6 999 hl (600 000 – 699 999 liter)

7 000 – 7 999 hl (700 000 – 799 999 liter)

8 000 – 8 999 hl (800 000 – 899 999 liter)
9 000 – 9 999 hl (900 000 – 999 999 liter)

10 000 – 19 999 hl (1 000 000 – 1 999 999 liter) 3%
0%
0%
2%

0%
0%
2%
1%
4%

11%
5%
9%

36%
27%

Ungefär hur mycket, i kronor, kommer ert bryggeri omsätta 
under 2023? Gör en bedömning

BAS: 111 medlemsföretag

Omsättning bryggeridelen - 2023

0 – 49 999 kr

50 000 – 99 999 kr
100 000 – 199 999 kr

200 000 – 299 999 kr

300 000 – 399 999 kr

400 000 – 499 999 kr

500 000 – 999 000 kr
1 000 000 – 1 999 999 kr

2 000 000 – 2 999 999 kr

3 000 000 – 3 999 999 kr

4 000 000 – 4 999 999 kr

5 000 000 – 9 999 999 kr
10 000 000 – 19 999 999 kr

30 000 000 – 39 999 999 kr

40 000 000 – 49 999 999 kr

50 000 000 – 59 999 999 kr
60 000 000 – 69 999 999 kr 1%

1%

2%
1%

4%

14%

4%
7%

5%

16%
14%

6%

4%
9%

4%

5%
3%

77%

18%

5%

31%

46%

23%

• Även för 2023 producerar majoriteten (77%) av 
de som svarat mindre än 1000 hl

• 31% kommer omsätta mindre än en halv miljon kr

• Hälften (46%) av de som svarat kommer omsätta 
mellan en halv miljon och 5 miljoner kr på 
bryggeridelen under 2023

• Nästan ett av 4 av medlemsföretag (23%) 
kommer omsätta mer än 5 miljoner på 
bryggeridelen.



FÖRVÄNTAT RESULTAT - 2023

• Den ekonomiska resultatet för 2023 ser tufft ut med 
ett negativt netto sett till medlemsföretagens 
förväntade resultat.

• 32% ser att de kommer göra en vinst medan 44% 
ser att de kommer göra en förlust.

• Hela 68% av medlemsföretagen kommer göra 
förlust eller nollresultat.

• Av de som förväntar sig en vinst så är den moderat, 
endast 3% ser en större vinst.

• Av de som förväntar sig en förlust så är det en 
relativt hög andel, 22%, som ser att de kommer 
göra en ganska stor eller mycket stor förlust

Hur skulle ni beskriva ert förväntade 
ekonomiska resultat under 2023?

BAS: 111 medlemsföretag

Resultat - 2023

Vi gör nog en mycket stor förlust (procentuellt)

Vi gör nog en ganska stor förlust (procentuellt)

Vi gör nog en viss förlust (procentuellt)

Vi gör nog ett nollresultat

Vi gör nog en viss vinst (procentuellt)

Vi gör nog en ganska stor vinst (procentuellt)

Vi gör nog en mycket stor vinst (procentuellt) 0%

3%

29%

24%

22%

17%

5%

44%

32%



UPPSÄGNINGAR 2023

• 14% av medlemsföretagen uppger att de sagt 
upp eller komma säga upp personal under 2023.

Ja

Nej 86%

14%

Har ni sagt upp, eller kommer säga upp, 
personal under detta år, dvs 2023?

BAS: 111 medlemsföretag

Sagt upp personal under 2023?
Hur stor andel av er personal har ni sagt upp eller kommer ni 

säga upp under detta år, dvs 2023?
BAS: Har sagt upp personal under 2023

BAS: 16 medlemsföretag

Andel uppsagd personal

Mindre än 10% av de anställda

10% av de anställda

20% av de anställda

30% av de anställda

40% av de anställda

50% av de anställda

70% av de anställda 6%

6%

6%

19%

31%

13%

19%



ÅTGÄRDER UNDER 2023

• De två vanligaste åtgärderna som 
medlemsföretagen har vidtagit under 
2023 är att höja priset på öl samt 
närvarat på färre events/festivaler 
(än vanligt).

• Andra vanliga åtgärder är ökade 
säljaktiviteter, dragit ner på el/
energiförbrukning, lagt mindre 
pengar på marknadsföring och/eller 
köpt billigare ingredienser

Vilka av följande åtgärder och effektiviseringar har ni gjort under 
2023 för att spara pengar eller förbättra lönsamheten?

BAS: 111 medlemsföretag

Åtgärder under 2023

Höjt priset på vår öl

Åkt på färre events/festivaler (än vanligt)

Ökat våra säljaktiviteter

Dragit ner på el/energiförbrukning

Lagt mindre pengar på marknadsföring

Köpt billigare ingredienser

Släppt fler produkter (än vanligt)

Dragit in på utbildningar och personalaktiviteter

Gjort mer saker internt som tidigare lades ut på externa företag

Fryst löner/inga löneökningar

Jobbat med samköp av råvaror (med andra bryggerier)

Släppt färre produkter (än vanligt)

Bryggt annan typ av öl

Sänkt löner

Sagt upp personal

Låtit befintlig personal jobba mer/fler timmar

Bryggt svagare öl

Satsat på export

Minskat mängden humle i öl

Dragit ner på export

Inget ovan 5%

1%

5%

7%

8%

10%

12%

12%

16%

17%

21%

21%

22%

22%

23%

30%

32%

32%

39%

50%

68%



FÖRVÄNTAT VOLYM & RESULTAT - 2024

• Branschens problem blir tydliga när man jämför förväntad förpackad volym 2024 med förväntat resultat 2024.

• Betydligt större andel av bryggerierna förväntar sig en ökad, snarare än minskad, förpackad volym. Trots detta är synen 
på det förväntade resultatet dyster då nästan hälften av bryggerierna förväntar sig en förlust under 2024.

Om ölmarknaden kommer följa samma utvecklingstendens 
under 2024 som den haft under 2023 - hur skulle ni då bedöma 

ert förväntade ekonomiska resultat under 2024?
BAS: 111 medlemsföretag

Förväntat resultat - 2024

Vi gör nog en mycket stor förlust (procentuellt)

Vi gör nog en ganska stor förlust (procentuellt)

Vi gör nog en viss förlust (procentuellt)

Vi gör nog ett nollresultat

Vi gör nog en viss vinst (procentuellt)

Vi gör nog en ganska stor vinst (procentuellt)

Vi gör nog en mycket stor vinst (procentuellt) 1%

2%

27%

24%

29%

12%

5%

46%

30%

Om ölmarknaden kommer följa samma utvecklingstendens under 2024 
som den haft under 2023 - kommer ni då öka, minska eller ha samma 

förpackade volym under 2024?   Gör en bedömning
BAS: 111 medlemsföretag

Förväntat förpackad volym - 2024

Kommer minska med mer än 50% under 2024 

Kommer minska med 50% under 2024

Kommer minska med 40% under 2024 

Kommer minska med 30% under 2024 

Kommer minska med 20% under 2024 

Kommer minska med 10% under 2024 

Samma som 2023

Kommer öka med 10% under 2024 

Kommer öka med 20% under 2024 

Kommer öka med 30% under 2024 

Kommer öka med 40% under 2024 

Kommer öka med 50% under 2024 

Kommer öka med mer än 50% under 2024 3%

3%

0%

6%

15%

17%

32%

14%

7%

2%

0%

2%

0%

24%

44%



FÖRVÄNTADE ANSTÄLLINGAR/UPPSÄGNINGAR 2024

Vi kommer troligen behöva anställa personal under 2024

Varken eller

Vi kommer troligen behöva säga upp personal under 2024 16%

75%

9%

Om ölmarknaden kommer följa samma utvecklingstendens 
under 2024 som den haft under 2023, kommer ni då att behöva 

anställa eller säga upp personal under 2024?
BAS: 111 medlemsföretag

Anställa eller säga upp personal under 2024?

Du svarade att ni troligen kommer behöva säga upp personal under 2024.
Om ölmarknaden kommer följa samma utvecklingstendens under 2024 

som den haft under 2023, hur stor andel av er personal skulle eventuellt 
behöva sägas upp under 2024?BAS: Svarat att de troligen kommer 

behöva säga upp personal under 2024
BAS: 18 medlemsföretag

Nivå på förväntade uppsägningar

Vet inte/omöjligt att säga

10% av de anställda

20% av de anställda

30% av de anställda

50% av de anställda

100% av de anställda 6%

11%

22%

22%

11%

28%

• Trots ökade försäljningsvolymer är det fler 
bryggerier som uppger att de kommer behöva 
säga upp personal än anställa personal.



ÅTGÄRDER UNDER 2024
Vilka av följande åtgärder och effektiviseringar kommer ni göra 

under 2024 om ölmarknaden kommer följa samma 
utvecklingstendens under 2024 som den haft under 2023?

BAS: 111 medlemsföretag

Åtgärder under 2024

Öka våra säljaktiviteter

Höja priset på vår öl

Släppa fler produkter

Åka på färre events/festivaler

Köpa billigare ingredienser

Dra ner på el/energiförbrukning

Frysa löner/inga löneökningar

Jobba med samköp av råvaror (med andra bryggerier)

Brygga annan typ av öl

Lägga mindre pengar på marknadsföring

Dra in på utbildningar och personalaktiviteter

Göra mer saker internt som tidigare lades ut på externa företag

Satsa på export

Låta befintlig personal jobba mer/fler timmar

Säga upp personal

Brygga svagare öl

Släppa färre produkter

Minska mängden humle i öl

Sänka löner

Dra ner på export

Inget ovan 5%

1%

5%

7%

9%

11%

12%

16%

17%

18%

22%

23%

23%

25%

26%

26%

28%

47%

48%

56%

65%• De två vanligaste åtgärderna som 
medlemsföretagen ser att de kommer 
vidta under 2024 är att öka 
säljaktiviteter samt höja priset på öl.

• Andra nämnda kommande åtgärder är 
att släppa fler produkter samt  
närvara på färre events/festivaler (än 
vanligt).

• Utöver ovan är det en rad blandade  
åtgärder som bryggerierna kommer 
visat under 2024 för att effektivisera



Fallande efterfrågan

Ökade råvarukostnader

Höjd alkoholskatt

Elpriser

Ökade priser på frakt

Ökade priser på emballage

Färre möjliga släpp på Systembolaget

Ökade räntor 40%

27%

10%

4%

9%

5%

5%

19%

22%

12%

15%

14%

8%

3%

7%

9%

15%

26%

17%

11%

8%

5%

9%

7%

9%

16%

17%

18%

16%

12%

5%

7%

8%

16%

19%

14%

9%

20%

7%

6%

7%

13%

17%

13%

14%

19%

11%

9%

7%

5%

5%

17%

26%

22%

8%

3%

5%

2%

5%

5%

14%

20%

48%

1 2 3 4 5 6 7 8

Plats 1-3

OROSMOLN UNDER 2024

Det finns olika faktorer som lyfts fram som orosfaktorer för 
branschen under 2024. Rangordna följande faktorer efter hur 

oroande de är för ert bryggeri
BAS: 111 medlemsföretag

Orosmoln för 2024

67%

61%

54%

35%

27%

20%

19%

18%

• Den största farhågan för 2024 är fallande 
efterfrågan, hälften av medlemsföretagen 
ser detta som det primära orosmolnet. 

• Därefter är det ökade råvarukostnader 
samt höjd alkoholskatt som oroar. 

• Den kommande höjda alkoholskatten 1 
januari 2024 kommer göra att 62% av 
bryggerierna höjer sina priser. 

Alkoholskatten kommer höjas ytterligare en gång 1 
januari 2024. Hur kommer det påverka utpriset (dvs 

priset till konsument) på era produkter?
BAS: 111 medlemsföretag

Höjd alkoholskatt under 2024 

Kommer inte påverka vårt utpris

Kommer behöva öka priset med 5%

Kommer behöva öka priset med 10%

Kommer behöva öka priset med 15%

Vet ej/omöjligt att svara på 26%

2%

14%

46%

12%

Rangordning av orosmoln för 2024

62%



SYN PÅ VERKSAMHETEN UNDER 2024

• Medlemsföretagen har en relativt dyster syn 
på marknaden 2024 (om den utvecklas som 
under 2023) och dess effekter på deras 
bryggeri.

• 6 av 10 bryggerier ser att de kommer behöva 
göra neddragningar

• Endast 4 av 10 bryggerier (41%) kommer 
klara sig bra utan neddragningar

• Nästan var tredje bryggeri (31%) ser en risk 
att de kommer behöva lägga ner 
verksamheten under 2024

Om er ölmarknad kommer följa samma utvecklingstendens 
under 2024 som den haft under 2023, hur kommer det 

påverka ert bryggeri under 2024?
Gör en bedömning

BAS: 111 medlemsföretag

Åtgärder under 2024 

Kommer behöva lägga ner verksamheten

Finns en stor risk att behöva lägga ner verksamheten

Finns en viss risk att behöva lägga ner verksamheten

Vi kommer klara oss med omfattande neddragningar

Vi kommer klara oss med vissa neddragningar

Vi kommer klara oss utan neddragningar

Vi kommer att öka vår verksamhet 14%

27%

23%

5%

20%

8%

3%



FÖRSTÅELSE FRÅN POLITIKER

Hur hög/låg förståelse och kunskap anser du att dagens 
politiker har för situationen och förutsättningar för 

hantverksbryggerier i Sverige?
BAS: 111 medlemsföretag

Förståelse från politiker

Mycket hög förståelse och kunskap

Ganska hög förståelse och kunskap

Varken hög eller låg

Ganska låg förståelse och kunskap

Mycket låg förståelse och kunskap 35%

43%

16%

4%

2%

78%

6%

• Lågt förtroende för att dagens politiker har 
en förståelse och kunskap om 
förutsättningar för hantverksbryggerier i 
Sverige - 8 av 10 medlemsföretag anser att 
politiker har en låg kunskap och förståelse.



Differentierad alkoholskatt

Uppluckring/förändring av storbryggeriernas krogavtal

Modernisera/EU-harmonisera alkohollagstiftningen

Att Systembolaget säljer vår öl i fler butiker

Ett annat och mer omfattande förslag på gårdsfsg. än nuvarande förslag

Slopat matkrav kopplat till serveringstillstånd

Lägre arbetsgivaravgifter

Att Systembolaget erbjuder fler lanseringar

Nuvarande förslag på gårdsförsäljning

Höjd gräns på alkoholhalt för öl som säljs i dagligvaruhandeln 9%

8%

3%

9%

3%

3%

1%

14%

15%

5%

5%

6%

5%

5%

1%

2%

29%

20%

22%

11%

17%

9%

10%

5%

5%

21%

29%

31%

25%

18%

22%

15%

21%

10%

4%

19%

18%

29%

38%

35%

43%

43%

39%

48%

33%

9%

10%

12%

12%

21%

19%

27%

34%

36%

63%

Helt avgörande Mycket viktigt
Ganska viktigt Varken viktigt eller oviktigt
Ganska oviktigt Helt oviktigt

Top2  
(helt avgörande + 

mycket viktigt)

96

84

73

70

62

56

50

41

28

28

Hur viktiga anser du att följande initiativ är för att 
förbättra situationen för ert bryggeri?

BAS: 111 medlemsföretag

Vikt av olika initiativ

VIKTEN AV OLIKA INITIATIV

• Den tveklöst viktigaste frågan för 
medlemsföretagen är differentierad 
alkoholskatt - 96% anser att den är 
helt avgörande eller mycket viktigt. 
100% anser att frågan är viktig.

• Krogavtalen kommer på en andra 
plats med 84% som ser frågan som 
helt avgörande eller mycket viktigt. 

• Modernisering av 
alkohollagstiftningen är den tredje 
viktigaste frågan, följt av att 
Systembolaget säljer 
medlemsföretagens öl i fler butiker.

• Nuvarande förslag på 
gårdsförsäljning ligger lågt i vikt, men 
6 av 10 medlemsföretag ser att det är 
viktigt med ett annat och mer 
omfattande förslag på 
gårdsförsäljning än nuvarande förslag



DIFFERENTIERAD ALKOHOLSKATT

En fråga som diskuterats för branschen är differentierad 
alkoholskatt. Vilka är de viktigaste effekterna som en differentierad 

alkoholskatt skulle ha på ert bryggeri?
BAS: 111 medlemsföretag

Effekter av en differentierad alkoholskatt

Få en bättre lönsamhet

Kunna investera i bryggeriet

Kunna anställa personal

Kunna öka bryggeriets kapacitet

Kunna ge bättre löner

Kunna reducera bryggeriets skulder

Slippa säga upp personal

Kunna investera mer i marknadsföring

Sänka priset på öl

Kunna satsa mer på personalfrämjande aktiviteter

Kunna dela ut vinst till ägare

Skulle inte ha någon effekt på oss 2%

11%

20%

23%

25%

28%

33%

36%

39%

58%

76%

81%

4%33%63%

Helt avgörande Mycket viktigt
Ganska viktigt Varken viktigt eller oviktigt
Ganska oviktigt Helt oviktigt

Vikten av differentierad alkoholskatt

• Den tveklöst viktigaste frågan för 
medlemsföretagen är differentierad alkoholskatt 
- 96% anser att den är helt avgörande eller 
mycket viktigt.100% anser att frågan är viktig.

• De effekter som en differentierad alkoholskatt 
skulle leda till är primärt en bättre lönsamhet 
och en möjlighet att investera i bryggeriet 
samt att kunna anställa personal.



GÅRDSFÖRSÄLJNING

En annan fråga som diskuterats för branschen är gårdsförsäljning. Vilka är de 
viktigaste effekterna som gårdsförsäljning skulle ha på ert bryggeri?

BAS: 111 medlemsföretag

Effekter av gårdsförsäljning

Kunna öka ölturismen till vår ort

Kunna skapa en starkare lokal konsumentlojalitet

Kunna öka vår lokala kännedom

Få en bättre lönsamhet

Kunna investera i bryggeriet

Kunna anställa personal

Kunna starta bryggeripub/ha en egen servering

Kunna öka bryggeriets kapacitet

Skulle inte ha någon effekt på oss

Slippa säga upp personal 6%

8%

23%

25%

30%

33%

52%

62%

70%

77%

Ett annat och mer omfattande förslag på gårdsförsäljning än det förslag som ligger nu

Nuvarande förslag på gårdsförsäljning 8%

3%

15%

5%

20%

9%

29%

22%

18%

43%

10%

19%

Helt avgörande Mycket viktigt
Ganska viktigt Varken viktigt eller oviktigt
Ganska oviktigt Helt oviktigt

Hur viktiga anser du att följande initiativ är för att 
förbättra situationen för ert bryggeri?

BAS: 111 medlemsföretag

Vikt av olika initiativ

• Nuvarande förslag på gårdsförsäljning 
ligger relativt lågt i vikt bland 
medlemsföretagen.

• Dock ser 6 av 10 medlemsföretag det som 
helt avgörande och mycket viktigt med ett 
annat och mer omfattande förslag på 
gårdsförsäljning.

• De effekter som gårdsförsäljning skulle leda 
till är primärt ökad ölturism, kunna skapa 
en starkare lokal konsumentlojalitet, öka 
lokal kännedom samt få en bättre 
lönsamhet




